



---

## JOINT PRESS RELEASE

### **The United Nations and INTERPOL to strengthen collaboration in West Africa**

**Lyon, 13 February 2012** - The Special Representative of the United Nations (UN) Secretary-General for West Africa, Said Djinnit today met with Ronald K. Noble, the Secretary General of International Criminal Police Organization (INTERPOL) to discuss issues of common concern in West Africa.

The discussion covered a range of cross-border issues such as transnational organised crime including illicit drug trafficking and the proliferation of weapons in West Africa and in the Sahel Region as well as piracy in the Gulf of Guinea.

Meeting at the INTERPOL General Secretariat headquarters in Lyon, France the two Officials stressed the importance of joining efforts to efficiently address the increasing complexity of transnational organized crime which seriously threatens the stability of the sub-region and is an impediment to its development.

They also highlighted the key role of INTERPOL's expertise in information sharing through high-tech infrastructure to enable national police services to work together.

In this regard, they reviewed the latest achievements and challenges of the West Africa Coast Initiative (WACI) aimed at combatting illicit trafficking and organized crime in the sub-region. This joint UN/INTERPOL project was launched in 2009 to support the Regional Action Plan of the Economic Community of West African States (ECOWAS) to address the growing problem of illicit drug trafficking, organized crime and drug abuse in West Africa.

The two Officials reiterated their commitment to strengthen their collaboration in support to ECOWAS efforts to make West Africa a safer place.

\*\*\*\*\*

*For more information:*

- Rachael Billington, INTERPOL - Tel. +33 4 7244 7212 - [r.billington@interpol.int](mailto:r.billington@interpol.int) – Website : <http://www.interpol.int>
- Laurence Gérard, Public Information Officer, UNOWA - Office: +221 33-869-8560 - Cell: +221 77- 3324928 - E-mail: [gerardl@un.org](mailto:gerardl@un.org) – Website: <http://unowa.unmissions.org>



United Nations Office for West Africa  
**UNOWA**  
Bureau des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest

---

## Communiqué de presse conjoint

### **L'ONU et INTERPOL veulent renforcer leur collaboration en Afrique de l'Ouest**

**Lyon, le 13 février 2012** – Le Représentant spécial des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest, M. Saïd Djinnit, a rencontré aujourd'hui M. Ronald K. Noble, le Secrétaire Général de l'Organisation internationale de police criminelle (INTERPOL), afin de discuter de sujets de préoccupation communs en Afrique de l'Ouest.

La discussion a porté sur un certain nombre de problématiques transfrontalières telles que la criminalité organisée transnationale, notamment le trafic de drogue et la prolifération des armes en Afrique de l'Ouest et dans la région sahélienne, ainsi que sur la piraterie dans le golfe de Guinée.

Lors de leur entrevue, qui s'est déroulée au siège du Secrétariat général d'INTERPOL, à Lyon (France), les deux hauts responsables ont insisté sur l'importance de conjuguer leurs efforts pour faire face avec efficacité à la complexité croissante de la criminalité organisée transnationale, qui constitue une grave menace pour la stabilité de la sous-région et un frein à son développement.

Ils ont également souligné l'expertise d'INTERPOL et le rôle clé qu'il joue dans le partage d'informations en mettant à la disposition des services de police nationaux une infrastructure de pointe afin que ceux-ci puissent travailler ensemble.

A cet égard, ils ont passé en revue les principales avancées et les défis liés à l'« Initiative de la Côte ouest-africaine » (WACI), qui vise à combattre le trafic de drogue et la criminalité organisée dans la sous-région. Cette initiative commune ONU/INTERPOL a été lancée en 2009 afin de soutenir le plan d'action régional de la Communauté des États d'Afrique de l'Ouest (CEDEAO) visant à lutter contre le trafic de drogue, la criminalité organisée et la consommation de drogue en Afrique de l'Ouest.

Les deux dirigeants ont réitéré leur engagement à renforcer leur collaboration afin de soutenir les efforts déployés par la CEDEAO pour rendre l'Afrique de l'Ouest plus sûre.

\*\*\*\*\*

*Pour plus d'informations :*

- *Rachael Billington, INTERPOL - Tél. : +33 4 7244 7212 - [r.billington@interpol.int](mailto:r.billington@interpol.int) - <http://www.interpol.int>*
- *Laurence Gérard, Chargée de l'Information publique et porte-parole, UNOWA – Bureau : 221 33-869-8560 – Portable : 221 77- 3324928 - E-mail : [gerardl@un.org](mailto:gerardl@un.org) – Site internet : <http://unowa.unmissions.org>*